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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 28. srpna 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Vítězslav Jandák, Miroslav Dittrich, členové 

Rady ČRo  

DK:  Filip Hejl, předseda dozorčí komise 

Omluveni: Ivan Vodochodský, člen Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 16. 8. 2017 

 

3. Informace z DK – F. Hejl 

 

4. Výjezdní zasedání Rady – Francie, České Budějovice - Zlín 

 

5. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – 6. minitendr, termíny prezentací 

 

6. Setkání s vedením ČRo 10.45 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Personální informace ČRo 

- Aktualizace rozpočtu ČRo k 1. 9. 2017 

- Příprava veřejné schůze 

- Různé  

 

 

7. Odměna GŘ za 1. pololetí 2017, VZ o hospodaření, Vltava 

 

8. Stížnosti a podněty posluchačů  - usnesení na VS 

 

9. Příprava veřejné schůze  

 

10. Různé  

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 16. 8. 2017 - k zápisu s doplněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
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3) Informace z DK – H. Dohnálková poděkovala předsedovi DK za dodané analytické materiály pro 

Radu k ekonomickému kritériu odměny generálnímu řediteli a souhrnný materiál o akcích Brexit a 

Půlstoletí s Cimrmanem.  

F. Hejl zhodnotil Výroční zprávu o hospodaření ČRo za rok 2016, členové DK vycházeli z výroku 

auditora, zaměřili se na prezentované informace, dílčím výhradám rozhlas vyhověl a opravil je. DK 

nemá výhrady k předložené VZ a doporučuje ji Radě ČRo ke schválení. 

K ekonomickému kritériu odměny GŘ F. Hejl uvedl, že se mu DK věnovala na každém svém 

zasedání, kritérium musí interpretovat vyrovnaný rozpočet, ale ten v pololetí nemůže být vyrovnaný. 

Po formální stránce byl plněn, ale v některých bodech DK zjistila nesoulad – překročené mzdové 

náklady - největší podíl na této skutečnosti mají zaviněné pracovněprávními spory, ke kterým si 

vyžádali ještě doplňující informace (jedná se zřejmě o pochybení procesní povahy), dále konkurenční 

doložky – DK si vyžádala seznam zaměstnanců, kteří je mají, s vysvětlením, jak se sjednávají. Vzrostl 

výběr rozhlasových poplatků oproti plánu, marketing DK sleduje podrobně, u barterových obchodů si 

vyžádala bližší popis. H. Dohnálková konstatovala, že materiál vypracovaný pro radní je přehledný a 

dostačující.  

F. Hejl uvedl, že ohledně konzultantů generálního ředitele si DK požádala o výstup, měsíčně je 

monitoruje, zatím hodnocení odložila. DK má momentálně 2 výhrady – zdá se, že deklarovaný způsob 

výkonu neodpovídá realitě, DK nemůže říci, že je nehospodárný, ale nelíbí se jí, jak je deklarován.  

F. Hejl navrhuje monitorovat konzultanty dále, dle jeho názoru by si měl GŘ obhájit konzultanta i za 

vysokou hodinovou sazbu, dle jeho názoru současný způsob vykazování není správný. Po příštím 

jednání DK učiní závěr a shrne, co lze od monitorování očekávat, popř. navrhne další postup.  

F. Hejl dále uvedl - ohledně akcí Brexit + Půlstoletí s Cimrmanem se minulá DK vyjádřila, že byly 

neefektivní a nehospodárné, proto si členové DK vyžádali další materiály, bohužel se jí nepodařilo 

minulá zjištění vyvrátit. Zjistila ještě dvě další problematické okolnosti marketingových akcí – 1) 

smlouvy na reklamní kampaně společnosti Ogilvy byly pro ČRo velmi nevýhodné, a jak zjistil M. 

Vích, který se v oboru orientuje, ceny za služby byly velmi vysoké, hlavně agenturní provize. Smlouva 

s touto společností již skončila a nová smlouva na marketingové služby je pro rozhlas nepoměrně 

výhodnější. 2) záměr, který není vyřešen – hodnocení takových akcí. DK dospěla k závěru, že ČRo 

neměl, ani nyní nemá metodiku, jak takové kampaně vyhodnotit.  

P. Šafařík v průběhu diskuse zdůraznil, že předchozí DK označila marketingové akce Brexit a 

Půlstoletí s Cimrmanem za neefektivní a že to nynější DK potvrdila. Upozornil na to, že se ta věc 

velmi dlouho vleče a že vedení ČRo závěr předchozí DK odmítlo, mj. s poukazováním na možný 

přínos pro poslechovost, což ale následné výsledky měření poslechovosti ČRo nepotvrdily, takže 

postoj vedení ČRo byl problematický. P. Šafařík se vyslovil pro to, aby ze zjištění předchozí i 

současné DK vyvodila Rada důsledky a k té věci se už veřejně vyslovila. Tento přístup nezískal 

podporu ostatních přítomných radních, pokračovala diskuse, na jejímž závěru se většina přítomných 

radních shodla, že by Rada měla doporučit vypracování průhledné metodiky hodnocení podobných 

kampaní, návrh formulace  doporučení vypracovat takovou metodiku zpracuje DK a předloží Radě. 

Rada by následně o vypracování metodiky ČRo požádala usnesením na veřejné schůzi.  

H. Dohnálková požádala, aby DK situaci ještě prodiskutovala s vedením rozhlasu, seznámila je 

s výsledky, ke kterým došla ve svém materiálu předloženým Radě a o závěrech jednání informovala 

Radu na svém zasedání 27. 9. 2017. 

 

4) Výjezdní zasedání Rady – Francie, České Budějovice – Zlín – H. Dohnálková na přání P. 

Šafaříka pořádá vedení ČRo, aby byl P. Šafařík v kopii emailové komunikace při sjednávání programu 

zahraniční cesty do Paříže s francouzskou stranou, neboť je členem delegace. 

 

5) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – 6. minitendr, termíny prezentací – H. Dohnálková 

připomněla, že Rada ČRo obdržela 3 prezentace, jedna prezentace od společnosti Focus, jak bylo 

avizováno, bude dodána později, nejpozději do 4. 9. 2017. Termín veřejné prezentace dvou analýz 

společnosti Focus bude 13. 9. od 16.00 hod, tým dr. Sedlákové a společnost MediaTenor budou mít 

veřejnou prezentaci 27. 9. 2017 od 16.30 hod (po veřejné schůzi), všechny prezentace proběhnou 

v Galerii Vinohradská, P. Šafařík počítá s moderováním obou akcí. 
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6) Setkání s vedením ČRo 10.45 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
- Personální informace ČRo – R. Zavoral informoval o nové pozici šéfredaktora digitálních stanic 

ČRo D-Dur a Jazz, na pozici šéfredaktora bude od 1. 10. 2017 jmenován Lukáš Hurník a požádal, aby 

Rada vzala tuto skutečnost na vědomí usnesením na dnešní veřejné schůzi, což předsedkyně Rady 

potvrdila.  

- Aktualizace rozpočtu ČRo k 1. 9. 2017 - R. Zavoral informoval, že na dnešní veřejnou schůzi má 

připravenu prezentaci ohledně aktualizace rozpočtu. Krátce shrnul – novela zákona o DPH se promítne 

do hospodaření ČRo a proto je nutná aktualizace rozpočtu, celkem 75 milionů korun na nákladové 

straně rozpočtu lze vzhledem k legislativní změně přerozdělit ve prospěch následujících nákladů – 1) 

na doměrky DPH včetně penále  a úroků z prodlení v rámci historického sporu o výši DPH na vstupu 

s nárokem na odpočet, které vyměřila ČRo za roky 2007 a 2014 finanční správa ve výši 56,4 milionu. 

Pokud jde o tyto náklady, ČRo je musí neprodleně uhradit, to však neznamená, že je nebude nazpět 

soudně vymáhat, 2) personální náklady - na krytí odstupného a odchodného uvolňovaným 

zaměstnancům včetně nákladů vzniklých při prohraných pracovně právních sporech ve výši 15 

milionů, 3) navýšení investičního plánu o 25 milionů na 150 milionů korun – půjde především na 

zajištění nových technologií včetně digitalizace vysílání. 

- Příprava veřejné schůze - R. Zavoral požádal o technické zajištění 3 prezentací, které proběhnou na 

dnešní veřejné schůzi.  

- Různé - R. Zavoral informoval o záměru koupě domu, kde sídlí regionální studio ČRo Olomouc a 

kde je rozhlas v pronájmu. Rozhlas je v jednání se zastupitelstvem města, chce budovu koupit a 

rekonstruovat, cena není nízká, ale rozhlas na ní má prostředky a rád by je do koupi investoval. 

Regionální studio ČRo v Karlových Varech má rozhlas zájem emancipovat, (nyní spadá pod regionální 

studio Plzeň), vlastní dům, ve kterém studio sídlí, ale nevlastní pozemek, na kterém stojí. Je v krásné 

lokalitě s nádhernou zahradou, město odprodej akceptuje, ale nyní ještě probíhají jednání ohledně 

ceny, snaha je odkup uskutečnit ještě v tomto roce.  

R. Zavoral se ohradil k parafrázi výroku P. Šafaříka uvedeného v zápisu z minulého jednání 

předsednictva Rady ohledně pozdního dodání materiálů pro dozorčí komisi, uvedl, že materiály pro 

jednání DK dne 15. 8. byly k dispozici již 9. 8. a veškeré materiály jsou DK na disk R dodávány včas, 

dle dohody 7 dní před jednáním. Zároveň se ohradil, že rozhlas nedodal dostatek podkladů k prodeji 

nemovitosti na Špičáku. P. Šafařík se dotázal, kdy R. Zavoral obdržel návrh zápisu, ze kterého četl, a 

upozornil na to, že se jedná o původní návrh rozeslaný tajemnicí Rady, do kterého sám mezitím 

doplnil upřesnění dané pasáže;  P. Šafařík vyjádřil podiv nad tím, že vedení ČRo dostává, jak je z dané 

věci zjevné, již původní návrh zápisu. Dále uvedl, že radním reprodukoval výroky předsedy DK Hejla 

a že se nejednalo jen o termíny dodání, ale i o kvalitu předkládaných materiálů. H. Dohnálková 

zmínila, že o termínech dodávání vyžádaných materiálů s DK jednala a zdá se ideální, aby rozhlas 

dodával materiály k dispozici DK 14 dní před jednáním, ale to je podmíněno včasným dodáním zápisu 

z jednání DK se seznamem požadavků co nejdříve po jednání.   

H. Dohnálková uvedla, že P. Šafařík vyjádřil opakovaně nesouhlas s jednáním předsedkyně Rady při 

debatě na jednání předsednictva Rady ČRo dne 31. 5. 2017, konkrétně ve věci počtu emailů, které měl 

během jednoho dne zaslat P. Šafařík pracovníkům oddělení veřejných zakázek (a kde byla uvedena 

v kopii adresátů); nezmínila tehdy správný údaj, respektive neopravila generálního ředitele, který 

vyslovit počet 6 emailů. Později na dalším jednání Rady H. Dohnálková zmínila, že se domnívá, že 

emailů bylo pět, po důkladném prověření, na kterém P. Šafařík trval, uvedla nyní H. Dohnálková, že 

emaily, které byly adresovány pracovníkům veřejných zakázek (OVZ) a kde byla předsedkyně v kopii, 

byly čtyři, plus dva, které byly v té samé věci adresovány jen předsedkyni,  H. Dohnálková se P. 

Šafaříkovi omluvila a vyzvala ho, aby se dále těmito margináliemi nezabýval. P. Šafařík se výrazně 

ohradil proti tomu, že by se jednalo o marginálie, protože jádro věci spočívá v tom, že výrok R. 

Zavorala z 31. 5. zněl tak, že pracovníkům OVZ posílal 6-7 e-mailů denně a že by se mohlo jednat o 

šikanu. P. Šafařík zdůraznil, že věc souvisela s důležitým tématem délky zadministrování minitendrů 

na analýzy pro potřeby RČRo na straně ČRo a že tehdy nejvyšším počtem jeho zpráv odeslaných za 

jeden den byly 4 e-maily, 2 z toho ale byly jen poděkováním za obdrženou zprávu od OVZ P. Šafařík 

podtrhl, že jeho e-maily, všechny posílané v kopii H. Dohnálkové, nebyly obsahově žádnou šikanou a 
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že postupoval v souladu s tím, jak byl nastaven systém komunikace v agendě minitendrů na analýzy 

pro potřeby Rady ČRo. 

H. Dohnálková požádala vedení rozhlasu, zda by P. Šafařík mohl být v kopii korespondence emailů 

zahraničního oddělení ČRo s Radio France ohledně programu zahraniční cesty Rady, jíž se účastní 

coby člen delegace, což R. Zavoral přislíbil.  

T. Kňourek se dotázal na nebytový prostor v domě, který chce rozhlas v Olomouci odkoupit, zda s ním 

má rozhlas nějaké záměry. R. Zavoral odpověděl – nyní je  tam kavárna a rozhlas by rád, aby tam 

zůstala i nadále, dům má ideální polohu v centru města, součástí je i činoherní studio, celý prostor by 

rozhlas rád v budoucnu otevřel veřejnosti.  

J. Vejvoda se dotázal na olympijské hry, které sice začnou až za půl roku, ale ve zcela jiné režii a jak 

to rozhlas pocítí – R. Zavoral uvedl, že tentokrát bude vše jinak, veškerá autorská práva vlastní 

společnost Discovery, rozhlasu se tak otvírá velké pole působnosti, veškeré atraktivní sporty budou 

z důvodu časového posunu v dopoledních hodinách a rozhlas se chystá spustit dva dny před začátkem 

olympiády digitální olympijský Radiožurnál. Souhrnný materiál Radě k olympijskému vysílání vedení 

rozhlasu připraví do konce října tohoto roku.  

 

7) Odměna GŘ za 1. pololetí 2017, VZ o hospodaření, Vltava  - H. Dohnálková připomněla témata, 

která budou na programu dnešní veřejné schůze  - Výroční zpráva o hospodaření ČRo za rok 2016 – 

zde má Rada doporučení své DK ke schválení, pokud bude dnes schválena, ve středu 30. 8. bude 

tajemnicí předána do PS Parlamentu ČR.  

V. Jandák zmínil myšlenku zauvažovat do budoucna nad tím, zda neodměňovat GŘ jen jednou ročně, 

obdobně jako je tomu v případě GŘ ČT.  

Proběhla krátká debata ohledně nové podoby stanice Vltava a radní se shodli, že na dnešní veřejné 

schůzi proběhne ke změnám debata a je připraveno usnesení, které tyto změny bere na vědomí.  

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - usnesení na VS – T. Kňourek shrnul stížnosti, které jsou 

připraveny na dnešní veřejnou schůzi, ke stížnosti paní M. Hoření si vyžádal od vedení ČRo upřesnění, 

stížnost pana J. Krčka byla přesunuta na zářijovou veřejnou schůzi a na základě stížnosti paní B. 

Richterové navrhl usnesení na dnešní veřejnou schůzi, které bylo zařazeno do programu.  

 

V 12.45 hod odešel z jednání J. Vejvoda.  

 

9) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková shrnula všechny body jednání na dnešní veřejné schůzi 

a do návrhu zápisu byly zahrnuty i návrhy usnesení přednesené a zdůvodněné s pomocí projektoru a 

audionahrávky P. Šafaříkem. U dvou ze tří svých návrhů P. Šafařík odkazoval na doklady, které 

radním v několika e-mailech posílal v jednom případě od května, v druhém případě od července. 

 

10) Různé – k tomuto bodu již nebyly žádné připomínky.  

 

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

září       13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

       21. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

     27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen       11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

út 31. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS Zlín) 

 

listopad:     15. 11.  13.00 jednání předsednictva 

  čt 30. 11.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice)  
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prosinec     13. 12.  13.00 jednání předsednictva 

      20. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


